



## *Representative Office of Japan to the P.A.*

VIP2 Center, 3rd floor, 200 Yazour Street, Al-Bireh, Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123 [repjapan@repjapan.ps](mailto:repjapan@repjapan.ps)

---

### **PRESS RELEASE**

December 9<sup>th</sup>, 2013

#### ***New Japanese NGO (Frontline) starts the project for psychosocial care for Gazan children suffering from hearing impairment***

On December 9th, 2013, Mr. Junya Matsuura, Ambassador for the Palestinian Affairs and the Representative of Japan to the Palestinian Authority, and Ms. Namiko Maeda, the Acting Director of Frontline, signed in Ramallah the grant contract for the Project for Psychosocial Care for the children suffering from hearing impairment and living in the danger zone in Gaza Strip.

The Government of Japan will fund a total amount of USD 254,756 approximately (20,889,992 Japanese Yen) for this project through its Grant Assistance for Japanese NGO Projects.

This project includes psychosocial care for the children in Garza strip. It focuses on enhancing the capacity of the social workers for providing better psychosocial care in the schools.

Mr. Matsuura expressed his hope that this project will contribute to developing a system to improve and maintain children's health in Gaza Strip through Frontline's activities that target schools and local communities, which could contribute to developing local institutions' capacity in providing basic daily services to their people.

Since 1993 the Government of Japan has extended its official development assistance exceeding USD 1.34 billion to the Palestinian people, including humanitarian assistance.

(End)



Mr. Matsuura and Ms. Maeda signing the grant contracts

2013/12/9

## بيان صحفي

### مؤسسة أهلية يابانية جديدة (فرونت لاين) تبدأ مشروع للرعاية النفسية الاجتماعية

### لأطفال غزة الذين يعانون من ضعف السمع

في التاسع من كانون الأول عام 2013، قام السيد جونيا ماتسوورا سفير الشؤون الفلسطينية وممثل اليابان لدى السلطة الفلسطينية والسيدة ناميكو مايدا، القائم بأعمال مدير جمعية فرونت لاين، بتوقيع عقد المنحة في رام الله، لمشروع الرعاية النفسية الاجتماعية للأطفال الذين يعانون من ضعف السمع والذين يعيشون في منطقة الخطر في قطاع غزة.

ستمنح حكومة اليابان مبلغ 254,756 دولار تقريبا (20,889,992 ين ياباني) لهذا المشروع من خلال مساعداتها لمشاريع المنظمات الأهلية اليابانية.

يتضمن المشروع توفير الرعاية النفسية الاجتماعية لأطفال قطاع غزة، بحيث يركز على بناء قدرات المرشدين الاجتماعيين لتقديم خدمات أفضل في الرعاية النفسية الاجتماعية في المدارس.

عبّر السيد ماتسوورا عن أمله بأن يساهم هذا المشروع في تطوير نظام لتحسين وحماية صحة الأطفال في قطاع غزة من خلال نشاطات جمعية فرونت لاين التي تستهدف المدارس والمجتمعات المحلية، مما قد يؤدي الى تطوير قدرات المؤسسات المحلية بتوفير الخدمات اليومية الأساسية للناس.

وقدمت حكومة اليابان منذ عام 1993 ما يزيد عن 1.34 مليار دولار أمريكي من المساعدات الإنمائية الرسمية للشعب الفلسطيني، بما في ذلك المساعدات الإنسانية.